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 Justerat Torsdagen den 25 oktober 2012. 

  

 

 

Madeleine Sjöstedt Ann Mari Engel 

  

Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Madeleine Sjöstedt, ordföranden (FP)  

Ann Mari Engel, vice ordföranden (V)  

Ariane Bucquet Pousette (M)  

Birgitta Holm (M)  

Maria Braun (M)  

Arba Kokalari (M)  

Anna-Greta Leijon (S)  

Salar Rashid (S)  

Monika Lindh (S)  

Mats Berglund (MP)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

 Mathias Laitila Kälvemark (FP) för Rasmus Jonlund (FP) 

  

 
Ersättare: 

Manne Bergström (M)  

Johan Nilsson (M)  

Ann Burgess (M) 

Tony Nilsson (S)  

Adnan Bozkurt (S)  

Marja Sandin-Wester (MP)  

  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Berit Svedberg och stadsarkivarien Lennart Ploom, Mårten 

Castenfors, Patrik Liljegren, Inga Lundén, personalföreträdarna Marie Egnell (TCO) 

och Gunilla Söderlund (SACO) samt biträdande borgarrådssekreteraren Anders 

Gustafsson från roteln. 
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 § 5 

Remissvar rörande planprogram för ny begravningsplats i Järva 

friområde, stadsdelen Spånga-Tensta, Dp 2006-16107-54 
Dnr 4.1/3393/2012  

 

Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag: 

 

1 Kulturnämnden tillstyrker i huvudsak föreslaget program och överlämnar 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

2 Kulturnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

 

 

Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande från den 14 oktober 2012. 

 

Sammanfattning 

Stadsbyggnadskontoret har påbörjat planarbete för en ny begravningsplats i Järva 

friområde och upprättat ett program för planeringen. 2010 hölls en arkitekttävling och 

planarbetet bedrivs utifrån det vinnande bidraget ”Öar”. Avsikten är att säkra 

tillgången på mark för begravningsändamål på lång sikt men också att anlägga en lokal 

begravningsplats för de närmaste årens behov. Utbyggnaden ska ske etappvis under en 

period på minst 30 år. 

 

Begravningsplatsen föreslås ligga inom Igelbäckens kulturreservat. Här finns ett av 

Stockholms mest välbevarade kulturlandskap med mycket höga och delvis unika 

kulturhistoriska värden som även innefattar ett stort antal fornlämningar. 

Kulturförvaltningen anser att intentionerna i programförslaget är lovvärda. Avsikten 

att bevara så mycket som möjligt av det värdefulla kulturlandskapet är tydlig. Detta 

kommer att ställa mycket stora krav på utformningen av förslagets olika delar vilka 

måste inordna sig i kulturlandskapet på ett sätt så att landskapets olika nyanser 

fortfarande kan avläsas och att det kan upplevas som en helhet. Några kollisioner med 

fornlämningar finns i förslaget men förvaltningen förutsätter att detta kommer att 

kunna rättas till i det fortsatta arbetet. Förvaltningen anser att en eventuell påverkan på 

yt- och markvattenförhållandena måste utredas vidare för att undvika påverkan på 

fornlämningar och växtlighet.   

 

Nämndens behandling av ärendet  
 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Madeleine Sjöstedt m.fl. (FP), Ariane Bucquet Pousette m.fl. (M) 

Anna Greta Leijon m.fl. (S) och Mats Berglund (MP) föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Ann Mari Engel (V), föreslår att kulturnämnden beslutar enligt 

följande: 

Att överlämna Stadsmuseets synpunkter. 

Att avslå programförslaget. 
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Vi anser att Stadsmuseet framför viktiga synpunkter på de kulturhistoriskt 

omistliga värden som finns i kulturlandskapet i Järva friområde. Man framhåller 

också att förslaget innebär kollisioner med fornlämningar och att en 

begravningsplats på denna plats ställer mycket stora krav på utformningen.  

Förslaget innebär att begravningsplatsen ska bestå av ett antal ”öar” omgivna av 

murar, vilka förvaltningen anser är alltför dominanta. Man pekar också på att en 

del av det föreslagna begravningsområdet kommer att förläggas på mark som 

tillhör Hästa Gård, vilken är Stockholms enda bondgård som fortfarande är i bruk. 

 

Stadsmuseets synpunkter ger ytterligare stöd för vår åsikt att den föreslagna 

platsen är synnerligen olämplig för en kyrkogård. Det är en av Järvaborna mycket 

uppskattat plats som utgör en unik tillgång för de boende. Det finns alternativa 

områden för en kyrkogård som inte har utretts ordentligt. Ett område som har 

föreslagits av lokala föreningar och boende är Crossbanan vid Hägerstalund. 

Denna plats och andra tänkbara platser bör utredas och lösningar sökas i 

samarbeten med grannkommuner, eftersom denna begravningsplats är tänkt att 

svara för behov i hela norra Storstockholm. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) ställer de framlagda förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från Madeleine Sjöstedt m.fl. (FP), Ariane 

Bucquet Pousette m.fl. (M) Anna Greta Leijon m.fl. (S) och Mats Berglund (MP). 

 

Reservation 

Vice ordföranden Ann Mari Engel (V) reserverar sig med hänvisning till sitt förslag. 

 

Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av Mats Berglund (MP) enligt följande: 

 

Det finns ett behov av en begravningsplats i den del Stockholm som 

samrådesremissen avser. Det är rimligt att anhöriga inte ska behöva resa alltför 

långt för att kunna besöka och hedra sina nära och käras gravar. 

 

Det finns dock en rad problem med förslaget:  

 

- Kultur- och föreningslivet på Järva måste kompenseras för eventuella 

inskränkningar.  

- De grönområden som tas i anspråk måste även de kompenseras med nya 

grönområden i närområdet. Hur det ska gå till nämns inte i underlaget. 

- En exploatering av den anförda platsen på Järva friområde medför vissa 

miljörisker. Begravningsplatsen tänks bli uppbyggd över en tidigare soptipp, 

som därmed måste omdeponeras någon annan stans, samt därefter återfyllas 

med stora jordmassor. Likaså måste den del av området som består av 

sankmark fyllas ut med upp till fyra meter ny jord för att kunna användas som 

begravningsplats. 

- De stora kulturhistoriska värdena och de fornminnen som finns i området 

måste skyddas och säkras på lång sikt.  
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Vid protokollet 

 

 

 

Åse Geschwind 

 

 

 

 

Utdraget överensstämmer med protokollet 

 

 

_______________________________________ 

 


